
Oświadczenie złożone 

przez senatora Andrzeja Kobiaka 

na 19. posiedzeniu Senatu 

w dniu 17 grudnia 2020 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra finansów, funduszy i polityki regionalnej Tadeusza Kościńskiego 

Interesanci biura senatorskiego sygnalizują problemy interpretacyjne dotyczące korzystania z ulgi na  

zakup kasy fiskalnej, o czym stanowi art. 111 ustawy o podatku od towarów i usług (DzU 2020.106 t.j.). 

Wspomniana ulga w zamyśle stanowi dobre rozwiązanie, niemniej jednak status quo w znacznym stopniu 

utrudnia korzystanie z niej polskim przedsiębiorcom. Sygnalizuje się problem braku możliwości odliczenia 

kwoty na zakup urządzenia podczas prowadzenia działalności. Wielu małych i średnich przedsiębiorców 

zmienia dziedzinę działania firmy, przez co zmuszeni są prowadzić ewidencję sprzedaży na kasie fiskalnej. 

W takiej sytuacji możliwość skorzystania z odliczenia byłaby dla nich niebywale pomocna – stanowiłoby to 

wsparcie dla całego sektora MŚP. 

Kolejne trudności interpretacyjne dotyczą art. 111 ust. 6 ustawy o podatku od towarów i usług, który sta-

nowi o regulacjach związanych z przebiegiem korzystania z ulgi. Teoretycznie wspomniany w ustawie okres 

3 lat stosowania urządzenia rejestrującego nie jest precyzyjnie określony. Wielu podatników interpretuje to 

jako czas prowadzenia działalności, łącznie z okresem jej zawieszenia. Z kolei urzędnicy skarbowi bardzo 

często traktują wspomniane 3 lata jako okres czynnego funkcjonowania firmy i korzystania z kasy.  

W tym zakresie nawet eksperci zajmujący się prawem podatkowym są niezgodni, ponieważ zapis w ustawie 

o podatku od towarów i usług nie precyzuje dokładnie, jak należy interpretować przepis. 

W związku z powyższym uprzejmie proszę Pana Ministra o udzielenie odpowiedzi na następujące pytania. 

1. Z czego wynika decyzja o braku możliwości skorzystania z ulgi przez przedsiębiorstwa w okresie pro-

wadzenia działalności? 

2. Jak należy interpretować art. 111 ustawy o podatku od towarów i usług, a przede wszystkim wspomnia-

ny wyżej okres 3 lat? 

Z poważaniem 

Andrzej Kobiak 
 


